
Finallere gidecek
4 takım belli oldu

Osmaniye’de düzenlenen
Okul Sporları Voleybol Yıl-

dızlar Yarı Final Müsabakala-
rında ilk iki sırayı alan takımlara
finallere yükseldi. � Sayfa 5’te...

Osmaniye Merkez ve ilçe-
leri BalÜreticiler Birliği Baş-

kanı İsmet Topal, birlik üyeleriyle
bir araya geldi. � Sayfa 3’te

Osmaniyeli Yılmaz Özti-
murcular, Ankara Keçiören

İlçe Nüfus Müdürlüğü görevine
atandı. Düziçili Öztimurcular, 11
Mart 2025 tarihi itibarıyla yeni
görevine başladı.

� Sayfa 2’de...

OKÜ’de 452 öğrenci işbaşı yaptı
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Osmaniye’de alışveriş severlerin merakla beklediği DYG Giyim DeFacto mağazası,
çarşı içinde yer alan Paris Sokağı’nda açıldı. Açılış törenine yoğun katılım sağlanır-

ken, mağazanın ilk gününde uzun kuyruklar oluştu.Osmaniye protokolü ve davetlilerin ka-
tılımıyla gerçekleşen açılışta, kurdeleyiAK Parti Osmaniye İl Başkanı Mehmet Sadi Binboğa
kesti. Binboğa, mağazanın Osmaniye’ye kazandırılmasının ekonomik açıdan önemli bir
adım olduğunu belirterek, işletme sahiplerine hayırlı olsun dileklerini ile�i.

� Sayfa 2’de...

Osmaniye Valisi Dr. Erdinç Yılmaz, 2003’de Bingöl Adaklı'da bölücü terör örgütü men-
supları ile girmiş olduğu silahlı çatışmada Şehit olan Jandarma Uzman Çavuş Hanifi

Ataş'ın Ailesini evlerinde ziyaret e�i. Şehidimizin Ailesinin hatırlarını sorarak bir süre sohbet
edenVali Yılmaz, Kur’an-ı Kerim ve Bayrağımızı takdim e�i. Vali Dr. Erdinç Yılmaz, Şehidimize
Allah’tan rahmet dileyerek, “Aziz Şehitlerimize olan borcumuzu hiçbir zaman ödeyemeyiz.

� Sayfa 5’te...

Osmaniye’de İŞKUR tarafından yürütülen Gençlik Programı
kapsamında, Korkut Ata Üniversitesi’nden (OKÜ) 452 öğrenci

işbaşı yaptı. Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın ‘Ulusal İstih-
dam Stratejisi Tanıtım Toplantısı’nda duyurduğu “İŞKUR Gençlik
Programı” kapsamında Korkut Ata Üniversitesi ile Çalışma ve İş Ku-
rumu İlMüdürlüğü arasında imzalanan protokol doğrultusunda kura
çekimi yapıldı.Merkez kampüs ve ilçelerdeki meslek yüksekokulla-
rıyla birlikte, toplam 452 öğrenci programdan faydalanmaya hak ka-
zanarak iş başı yaptı.İŞKUR İl Müdürü Hacı Akkoyunlu, “Öğrenciler
akademik ve idari faaliyetler, öğrenci gelişim ve uyum desteklerinin
sağlanması, sürdürülebilir kampüs faaliyetlerinin desteklenmesi, diji-

tal dönüşümve inovasyon faaliyetleri, toplumsal hizmet birliğinin sağ-
lanması ve laboratuar gibi daha pek çok noktada çalışarak iş tecrübesi
ve disiplini kazanacak. Böylece iş hayatına geçişlerinde zorlanmadan
çalışabilecekler. İŞKUR’un sunduğu bu imkânın tüm üniversiteli öğ-
rencilerimize hayırlı uğurlu olmasını temenni ederim” dedi.
Öğrencilere ekonomik desteğin önemli olduğunu ifade eden Akko-
yunlu, şöyle devam e�i: “Öğrencilerimize günlük 1083 TL ödeme ya-
pılacak. Öğrenciler programa ayda 5 gün katıldıklarında 5 bin 415 TL
ödeme alacaklar, 14 gün katıldıklarında yaklaşık 15 bin 162 TL ödeme
alacaklar. Böylece öğrenciler kendi gelir desteklerini de elde etmiş ola-
caklar. Kaynak: İŞKUR

Osmaniyeli Bürokrat ilçe
Nüfus Müdürü olarak atandı

Vali Yılmaz, şehit ailesini ziyaret etti

Osmaniye'nin Sumbas ilçe-
sinde 800 rakımdaki ağaçlar-

dan topladıkları defne yaprağı dolu
dalları satarak geçimlerini sağlayan
orman köylüleri, ürünleri dağ ya-
macından karşıya taşımak için tele-
ferik kullanıyor.Esenli köyünde
ormancılıkla uğraşan vatandaşlar,
defne yaprağı toplamak için sabahın
erken saatlerinde 800 rakımdaki dağ
yamacının yolunu tutuyor.Adana
Orman Bölge Müdürlüğünce belir-

lenen ve numaralandırılan yaklaşık
3metrelik ağaçlara tırmanan köylü-
ler, yaprak bulunan dalları kesi-
yor.Ürünleri önceki hasatlarda
sırtlarında taşıyan köylüler, işlerini
kolaylaştırmak için iki yamaç ara-
sına 400 metre uzunluğunda çelik
hat çekip teleferik sistemi
kurdu.Orman köylüleri, teleferikle
karşıya ulaştırdıkları defne yaprağı
dolu dalları traktör römorklarına ya
da kamyonetlere yüklüyor.

Defneyi, yamaçlardan topluyorlar teleferikle taşıyorlar

Arıcılar bal sezonuna
hazırlanıyor

DYG Giyim DeFacto Mağazası Açıldı

� Sayfa 3’te
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Osman i ye ' d e
2025 Yılı Tarım
Arazilerinin Kulla-
nımının Etkinleşti-
rilmesi Projesi

kapsamında 1000
çiftçiye toplam
10.000 dekarlık
alana ekilmek
üzere 500 torba

yağlık ayçiçeği to-
humluğu dağıtıldı.

Valisi Dr. Erdinç
Yılmaz, "Çiftçileri-
mize destek olmak

için çaba gösteriyo-
ruz. Bu destekleri-
miz çiftçimize ne
kadar sağlayabilir-
sek bizi o kadar
mutlu ediyor.
Bütün çiftçileri-
mize bol, bereketli
ürün ve hayırlı ka-
zançlar diliyorum"
ifadelerini kul-

landı.
Bu proje ile Os-

maniye'de yöne-
timde üretimin
yapılabileceği, ek-
lenebilir ürünlerin
daha verimli kulla-
nılması ve çiftçile-
rin ekonomik
olarak dağıtılması
hedefleniyor.

O sman i ye ' d e
tarım programları
kapsamında ben-
zer desteklerin de-
vamı ve çiftçilerin
üretim artışının
arttırılması için
yeni projenin ha-
yata geçirileceği
bildirildi.

Kaynak: Valilik

Osman i ye ’d e
alışveriş severlerin
merakla beklediği
DYG Giyim De-
Facto mağazası,
çarşı içinde yer alan
Paris Sokağı’nda
açıldı.

Açılış törenine
yoğun katılım sağ-
lanırken, mağaza-
nın ilk gününde
uzun kuyruklar
oluştu.

Açılış Törenine
Yoğun İlgi

Osmaniye proto-
kolü ve davetlilerin
katılımıyla gerçek-
leşen açılışta, kur-
deleyi AK Parti
Osmaniye İl Baş-
kanı Mehmet Sadi
Binboğa kesti.

Binboğa, mağa-
zanın Osmaniye’ye
kazandırılmasının
ekonomik açıdan
önemli bir adım ol-
duğunu belirterek,
işletme sahiplerine
hayırlı olsun dilek-
lerini ile�i.

Başkan Binboğa
k onu şma s ı n d a ,
“Osmaniye’mizin
ticaret hayatına
değer katan bu yatı-
rım, hem istihdam
yaratacak hem de
vatandaşlarımıza
kaliteli ve uygun fi-
yatlı alışveriş im-
kanı sunacak. Yeni
mağazanın şehri-
mize hayırlı olma-
sını diliyorum.”
ifadelerini kullandı.

Geniş Ürün
Yelpazesi ile
Hizmete Açıldı
DYG Giyim De-

Facto, kadın, erkek
ve çocuk giyim ko-
leksiyonlarının yanı
sıra spor giyim ve
aksesuar seçenekle-
riyle de dikkat çeki-
yor. Açılışa özel
kampanyalar vatan-
daşlardan yoğun
ilgi görürken, ma-
ğaza modern deko-
rasyonu ve geniş
ürün yelpazesiyle
alışverişin yeni ad-
resi olmayı hedefli-
yor.

O sman i ye ’y e
Ekonomik Katkı ve
Yeni İş İmkanları

Mağazanın faali-

yete geçmesiyle bir-
likte Osmaniye’de
yeni istihdam fırsat-
ları da doğdu. Şehir
ekonomisine katkı
sunması beklenen
bu yatırım, esnaf ve
vatandaşlar açısın-
dan da önemli bir
kazanım olarak de-
ğerlendiriliyor.

Paris Sokağı’nda
Yeni Bir

Cazibe Merkezi
Osmaniye’nin ti-

caret noktalarından
biri olan Paris So-
kağı, DYG Giyim
DeFacto mağaza-
sıyla alışverişin yanı
sıra sosyal buluş-
maların da merkezi

haline geliyor. Şık
ve ekonomik giyin-
mek isteyenler için
geniş seçenekler
sunan mağaza, Os-
maniyelilere mo-
dern ve keyifli bir
alışveriş deneyimi
vadediyor.

Gonca Deniz
Karaçam

Çiftçilere Destek: 500 Torba Ayçiçeği
Tohumu Dağıtıldı

DYG Giyim DeFacto Mağazası Açıldı

Osmaniyeli Yıl-
maz Öztimurcular,
Ankara Keçiören
İlçe Nüfus Müdür-
lüğü görevine
atandı.

Daha önce Altın-
dağ İlçe Nüfus Mü-
dürü olarak görev
yapan Düziçili Özti-
murcular, 11 Mart
2025 tarihi itibarıyla
yeni görevine baş-
ladı.

Osmaniyeli Bü-

rokrat veAkademis-
yenler Platformu ta-
rafından yapılan
açıklamada, “Hem-
şehrimiz YılmazÖz-
t i m u r c u l a r ,
11.03.2025 tarihi iti-
barıyla Keçiören İlçe
Nüfus Müdürü ola-
rak yeni görevine
başlamıştır. Daha
önce Altındağ İlçe
Nüfus Müdürü ola-
rak görev yapanDü-
ziçili hemşehrimize

yeni görev yerinin
hayırlı olmasını dili-
yor, çalışmalarında
başarılar temenni
ediyoruz” ifadele-
rine yer verildi.

Öztimurcular’ın,
kamu yönetimi ala-
nındaki deneyimi ve
başarılı çalışmala-
rıyla Keçiören’de
önemli hizmetlere
imza atması bekleni-
yor.

Haber bülteni

Osmaniyeli Bürokrat ilçe Nüfus Müdürü olarak atandı

Osmaniye 'nin
Düziçi ilçesinde
kayıp olarak aranan
yaşlı adam saatler
sonra bulundu.

Olay, Düziçi'ne
bağlı Ellek beldesi
Peçenek Mahalle-
si'nde meydana
geldi.

Edinilen bilgilere
göre, yakınları tara-
fından dün gece sa-
atlerinde kayıp
ihbarında bulunulan
Hilmi Nergiz'in bu-
lunması için jan-
darma ekipleri

arama-kurtarma ça-
lışması başla�ı.

Jandarma ve gö-
nüllülerin katıldığı
geniş bir alanda ger-
çekleştiren çalışma-
larda yaşlı adam bir
tarlada yatar vazi-
ye�e bulundu.

İlk müdahalenin
ardından hastaneye
kaldırılan yaşlı ada-
mın sağlık durumu-
nun iyi olduğu
öğrenildi. Olayla il-
gili inceleme başla-
tıldı.

Kaynak: İHA

Aranan şahıs, tarlada yatarken bulundu

Karadeniz TeknikÜniversi-
tesi (KTÜ) Deprem ve Yapı
Sağlığı Uygulama ve Araş-
tırma Merkezince başlatılan
proje ile depremlerin ardından
yapay zeka ve robot köpekler
kullanılarak hasar tespiti yapıl-
ması amaçlanıyor.

KTÜMühendislik Fakültesi
İnşaat Mühendisliği Öğretim
Üyesi Prof. Dr. Kemal Hacı-
efendioğlu'nun yürütücülü-
ğünde, İnşaat Mühendisliği ve
Elektrik-ElektronikMühendis-
liği Bölümü'nde görevli bazı
öğretim üyelerinden oluşan
ekip, deprem sonrası hasarla-
rın hızlı ve güvenli şekilde tes-
pit edilebilmesine yönelik
proje hazırladı.

"Deprem Sonrası Yapı Ha-
sarlarının Hızlı ve Otomatik
Tespitinde Robotik Köpek ve
Yapay Zeka Kullanımı" adı ve-
rilen proje ile robot köpekler ve
yapay zeka kullanılarak oto-
matik bir sistem geliştirildi.

KTÜ Bilimsel Araştırma
Projeleri Koordinasyon Birimi
ve Araştırma Üniversiteleri
Destek Programı (BAP13) tara-
fından da desteklenen çalışma,
yapılardaki hasarların tespit
edilmesini sağlayarak insan
kaynaklı risklerin en aza indi-
rilmesini hedefliyor.

Proje yürütücüsü Prof. Dr.
Kemal Hacıefendioğlu, AA
muhabirine, üç aşamadan olu-
şan projenin çıkış noktasının
Kahramanmaraş merkezli
depremler olduğunu söyledi.

Depremlerin ardından 20
kişilik ekiple bölgede bulun-
duklarını dile getiren Hacı-
efendioğlu, hasar tespitinde
yaşanabilecek sorunların
önüne geçebilmek için projeyi
oluşturduklarını vurguladı.

Yapay zeka hasar türle-
rini tespit edebiliyor

Yapı hasarlarınınA, B, C ve
D şeklinde türleri bulundu-
ğunu aktaran Hacıefendioğlu,
"Kahramanmaraş depremleri
sonrasında elimizde milyon-
larca görüntü var. Bu görüntü-
lerle acaba yapay zeka bunları
gördüğü zaman 'evet bu bi-
nada A türü hasar var', 'bu bi-
nada B türü hasar var' veya 'C
türü, D türü' diyebilecek mi
diye çalıştık. Şu anda gördük ki
ilk aşamamızı tamamladık ve
bu A, B, C ve D türlerini tespit
edebiliyor." diye konuştu.

Projenin ikinci aşamasında
deprem sonrası görüntüleri bir
vasıta aracıyla elde etmek için
çalıştıklarına dikkati çekenHa-
cıefendioğlu, "Bunu 'Robot kö-
pekle yapabilir miyiz?' diye
düşündük, soruşturduk ve ka-
mera görüntülerini uzaktan

bize ulaştırabiliyor mu baktık.
Baktığımızda görüntü alabili-
yoruz ve üzerine derinlik ka-
meraları da konulduğunda
daha hassas görüntüler elde
edebiliyoruz." ifadesini kul-
landı.

Hacıefendioğlu, depremin
verdiği hasarlara dair görüntü-
lerle çeşitli eğitimler yaptıkla-
rına değinerek, "Modeli,
uzaktan aldığı görüntüleri
'evet bu bina ağır hasarlı', 'bu
bina orta hasarlı' diyebilecek
duruma getirdik. Tabii ki
bunun için köpeğe uzaktan
ulaşım gerekiyor. Wi-Fi bağ-
lantıları lazımve bunları da ba-
şardık." dedi.

"Raporlamayı da otoma-
tik hale getirmek istiyoruz"
Projenin üçüncü ve son aşa-

masında olduklarını bildiren
Prof. Dr. Hacıefendioğlu, şöyle
devam e�i:

"Üçüncü aşamada yaptığı-
mız testleri gerçek bir yapı üze-
rinde yapabilecek miyiz bunu
deniyoruz. Bunun için belediye
ile anlaşmalar yaptık. Bir bina
üzerindeki çatlakları veya ha-
sarlı olup olmadığını tespit
etmek için son aşamaya geçtik.
Son aşamada bir de elde e�iği-
miz görüntüleri raporlama
kısmı var. Bu raporlamayı da
otomatik hale getirmek istiyo-
ruz."

Hacıefendioğlu, bunun bir
başlangıç projesi olduğunu
dile getirerek, "Özellikle yazı-
lım açısından çok önemli.
Çünkü yazılımlar elimizde, bil-
gisayarlarda bulunduğu sürece
bizim bunu her türlü cihaza
monte etme imkanımız var. Bu
robot köpek olur, dron olur,
ileriki aşamalarda belki çoklu
robotlara ya da daha küçük ro-
botlara dönüşecektir." diye ko-
nuştu.Robot köpeğin yapay
zeka ile hasar tespitinde oto-
matikleşeceğini vurgulayan
Hacıefendioğlu, şunları kay-
de�i:"Çünkü tek bir odak-
lanma noktası var. Bir hasara
'A' dediğinde o hasarA olacak-
tır. Çok fazla görüntü eğitimi
alıyor. Dolayısıyla insan kara-
rından çıkmış oluyor. İkinci
aşamada da uzaktan bir tespit
olacak. Bu uzaktan tespi�e in-
sanın can tehlikesi ortadan kal-
kıyor. Siz dışarıdayken köpek
içeriye girecek, bir otomasyon
sisteminde binayı dolaşacak,
aldığı görüntüler sonucunda
otomatik olarak geri dönecek
ve biz bilgisayarımızdan bunu
raporlayacağız. Binayı hemen
o anda orta hasarlı, ağır hasarlı
veya hafif hasarlı diye sınıflan-
dırabileceğiz."

Kaynak: AA

Deprem hasarları yapay zeka ve
robot köpeklerle tespit edilebilecek
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Osmaniye 'nin
Düziçi ilçesine bağlı
Akçakoyunlu köyü

Kanlıgeçit Çamlı
Çeşme bölgesinde
orman yangını çıktı.

Henüz bilinme-
yen bir nedenle baş-
layan yangın,

rüzgarın etkisiyle
hızla yayıldı.

Yangını fark
eden köylülerin ih-
barı üzerine olay
yerine Osmaniye
Orman İşletme Mü-
dürlüğü ve Düziçi
Belediyesi itfaiye
ekipleri sevk edildi.
Ekipler, yangının
kontrol altına alın-
ması için yoğun bir
çalışma başla�ı.

Ekiplerin hızlı
müdahalesiyle yan-
gının yayılması

kontrol altına alın-
maya çalışılıyor.
Yangının çıkış ne-
deni ve ne kadar
alanın zarar gör-
düğü henüz belirle-
nemedi.

Yetkililer, yangı-
nın tamamen sön-
dürülmesi ve
soğutma çalışmala-
rının tamamlanma-
sının ardından
detaylı bir inceleme
yapacaklarını bil-
dirdi.

Yetkililer, sıcak

ve kuru havanın et-
kisiyle orman yan-
gınları riskinin
ar�ığına dikkat çe-
kerek, vatandaşları
dikkatli olmaya ça-
ğırdı.

Özellikle piknik
ve tarım faaliyetleri
sırasında ateş yakıl-
maması, yakılan
ateşlerin ise tama-
men söndürülmesi
gerektiği vurgu-
landı.

Kaynak: Düziçi
Belediyesi

Orman yangını itfaiye ekiplerince söndürüldü

Osmaniye Valisi
Dr. Erdinç Yılmaz,
Kıbrıs Gazisi Şahin
Eroğlu’nu evinde zi-
yaret e�i. Ziyare�e
Aile ve Sosyal Hiz-
metler İl Müdürü

Tolga Nacar da yer
aldı.Gazinin veAile-
sinin hatırlarını sora-
rak, bir süre sohbet
eden Vali Yılmaz,
“Gazilerimizden
Allah razı olsun.

Hakları ödenmez.
Şehitlerimize ve Ga-
zilerimize sonsuz
şükranlarımızı su-
nuyoruz. Bu vesile
ile Şehitlerimize ve
ebediyete intikal

eden Gazilerimize
Cenab-ı Allah'tan
rahmet, haya�a olan
Gazilerimize ailele-
riyle birlikte sağlıklı
uzun ömürler dili-
yorum” diye ko-

nuştu.Ziyaret sıra-
sında Kur'an-ı
Kerim okundu ve
dua edildi. Vali Yıl-
maz, Gazimize
Kur'an-ı Kerim ve
Bayrağımızı takdim

e�i. Kıbrıs Gazisi
Şahin Eroğlu ve Ai-
lesi, Vali Dr. Erdinç
Yılmaz’a ziyaretin-
den dolayı teşekkür
e�iler.

Kaynak: Valilik

Kıbrıs Gazisi Eroğlu’na Vali ziyareti

Osmaniye'nin Sum-
bas ilçesinde 800 ra-
kımdaki ağaçlardan
topladıkları defne
yaprağı dolu dalları
satarak geçimlerini
sağlayan orman
köylüleri, ürünleri
dağ yamacından
karşıya taşımak için
teleferik kullanıyor.
Esenli köyünde or-
mancılıkla uğraşan
vatandaşlar, defne
yaprağı toplamak
için sabahın erken
saatlerinde 800 ra-

kımdaki dağ yama-
cının yolunu tutu-
yor.
Adana Orman
Bölge Müdürlü-
ğünce belirlenen ve
numaralandırılan
yaklaşık 3 metrelik
ağaçlara tırmanan
köylüler, yaprak
bulunan dalları ke-
siyor.
Ürünleri önceki ha-
satlarda sırtlarında
taşıyan köylüler, iş-
lerini kolaylaştır-
mak için iki yamaç

arasına 400 metre
uzunluğunda çelik
hat çekip teleferik
sistemi kurdu.
Orman köylüleri,
teleferikle karşıya
ulaştırdıkları defne
yaprağı dolu dalları
traktör römorkla-
rına ya da kamyo-
netlere yüklüyor.
- "Günde 2 ila 2,5
ton defne dalı top-
luyoruz"
Köy muhtarı Turan
Hayta, defne yapra-
ğının yöre halkı için

geçim kaynağı ol-
duğunu söyledi.
Ürünlerin sarp ara-
zideki ağaçlardan
toplandığını anla-
tan Hayta, "Sabah
erken saatlerinden
evlerinden çıkan
köylüler, yaya ola-
rak patika yolu izle-
yip kesim alanına
ulaşıyor. Burada
kestikleri dalları te-
leferik sistemiyle
karşıya gönderiyor-
lar.
Günde 2 ila 2,5 ton
defne dalı topluyo-
ruz. Kilogramını da
12-13 liradan satı-
yoruz." diye ko-
nuştu.
Hayta, teleferiğin
nakliye sürecini ko-
laylaştırdığını belir-
terek, "Yamacın
karşısından topla-
nan defneleri bu ta-
rafa geçirebilmek
için kurduğumuz
sistem yaklaşık 400

metre uzunlu-
ğunda." dedi.
Teleferiğin kurul-
masına öncülük
edenMutluAvar da
"Sistemi interne�e

yaptığım araştırma-
lar sonucu görüp
kurdum. Çok işi-
mize yarıyor" ifade-
sini kullandı.

Kaynak: AA

Defneyi, yamaçlardan topluyorlar teleferikle taşıyorlar
Antalya'da beyin ölümü

gerçekleşen hastadan alınan
kalp, böbrekler ve karaciğer
ken�eki 4 hastaya nakledildi.

Trafik kazası sonucu te-
davi gördüğü hastanede
beyin ölümü gerçekleşen 51
yaşındaki hastanın ailesi, or-
ganların bağışlanmasına
karar verdi.

Özel bir hastanede ger-
çekleştirilen operasyonla
hastadan alınan kalp, böb-
rekler ve karaciğer Akdeniz
Üniversitesi Hastanesi ve
ken�eki diğer özel hastane-
lerde organ bekleyen hasta-
lara nakledildi.

Medstar Antalya Hasta-
nesi Yoğun Bakım Sorum-
lusu Prof. Dr. Levent
Döşemeci, AA muhabirine,
kazada ağır yaralanan hasta-
nın başka bir sağlık kurulu-
şundaki ilk müdahalesinin
ardından hastanelerine sevk
edildiğini söyledi.

Hastada ağır kafa tası
travmasının söz konusu ol-
duğunu ifade eden Döşe-
meci, "Hastayı haya�a
tutmak için çok çaba sarf
e�ik ama kan basıncı, tansi-
yonu ve değerleri çok dü-
şüktü. Hastanın hayati
fonksiyonlarını stabilleştir-
dikten sonra bilincinin tama-
men kapalı olduğunu
gördük." dedi.

Bütün çabalarına rağmen
hastanın beyin ölümünün

gerçekleştiğini kaydeden Dö-
şemeci, bunun üzerine hasta
yakınlarının organların ba-
ğışlanmasını olumlu karşıla-
dığını anla�ı.

Organ bağışında karışık
duygular yaşadıklarını dile
getiren Döşemeci, "Bir taraf-
tan hasta için üzülürken, bir
taraftan da organların başka-
larına hayat olacağı düşün-
cesi kısmen sevindiriyor.
Hasta artık bizim için bir
hasta değil 4-5 hasta değe-
rinde oluyor. Hastanın bütün
organları bağışlandı ama
fonksiyon açısından böbrek-
ler, karaciğer ve kalp alındı.
Bu organlarda Antalya'da
uygun hastalara nakledildi."
diye konuştu.

Antalya Organ ve Doku
Nakli Bölge Koordinasyon
Merkezi Sorumlu Doktoru
Gözde Özge Ertunç ise haya-
tını kaybeden hastaya rah-
met, yakınlarına ise sabır
diledi.

Organ naklinin başka has-
taları hayata bağlamak için
çok önemli olduğunu vurgu-
layan Ertunç, "Türkiye'de
organ bekleyen çok fazla has-
tamız var, Antalya bölgesi
olarak bu farkındalığı ve bi-
linci ar�ırmak istiyoruz. İhti-
yacı olan hastalarımıza bir
umut, can ve hayat olmala-
rını istiyoruz." ifadelerini
kullandı.

Kaynak: AA

Beyin ölümü gerçekleşen hastanın
organları 4 hastaya umut oldu

Samsun'da, UNESCO
Dünya Mirası Geçici Liste-
si'nde yer alanKızılırmakDel-
tası Kuş Cenneti, baharın
gelişinimüjdeleyen leyleklerin
dönüşüyle hareketlenmeye
başladı.

Alaçam, Bafra ve 19 Mayıs
ilçelerini kapsayan 56 bin hek-
tarlık delta, zengin ormanlık
alanında çok sayıda leylek yu-
vasına ev sahipliği yapıyor.

Deltada yer alan 950 yuva-
dan 60'ının bulunduğu Do-
ğancaMahallesi'ndeki "Leylek
TOKİ" bölgesine, bu yıl leylek-
ler beklenenden erken döndü.

Afrika'dan göç eden ley-
lekler, yöre halkı tarafından
sevinçle karşılandı.

Kızılırmak Deltası Kuş
Cenneti sorumlusu Kadir Yıl-
maz, AA muhabirine, "İlkba-
harın habercisi leylekler,
şubatın son haftası ve martın
ilk haftası itibarıyla erkenden
alana giriş yaptı. Deltada yak-
laşık 3-4 bin arasında leyleğin
konaklamasını bekliyoruz."
dedi.Ağaçlardaki leylek yuva-
larının ağırlığının 500 kilo-
gramdan başlayıp 1 tona

kadar çıktığını belirten Yıl-
maz, leyleklerin her yıl aynı
yuvaya döndüğünü söyledi.

Leyleklerin her dönüşle-
rinde onardıkları yuvaların
kütlelerinin zamanla ar�ığını
dile getiren Yılmaz, leyleklerin
iri yuvalarını genellikle dişbu-
dak ağaçlarına yaptığını an-
la�ı.

Yılmaz, yuva yapımının
erkek leyleklere ait olduğunu,
dişilerin ise yuvayı beğenme-
leri halinde eş olmayı kabul et-
tiğini söyledi.

Mart ile ağustos arasında
deltada kalan leyleklerin, yav-
rularını yetiştirdikten sonra
Afrika'ya göç e�iğini bildiren
Yılmaz, leyleklerin yaklaşık 3
ay süren göçün sonunda, 5-6
bin kilometre aştığını kayde�i.

Deltadaki diğer kuş türle-
rine ilişkin bilgi veren Yılmaz,
"KızılırmakDeltası'nda Türki-
ye'de görülen 500 kuş türünün
365'i tespit edilmiş durumda.
Bu türlerden 200'ü deltada sü-
rekli ürüyor. Diğer 165 tür ise
ilkbahar ve sonbaharda geli-
yor." diye konuştu.

Kaynak: AA

Baharın habercisi leylekler
yuvalarına erken dönüyor

Osmaniye Merkez
ve ilçeleri Bal Üreti-
ciler Birliği Başkanı
İsmet Topal, birlik
üyeleriyle bir araya
geldi.
Topal, arıcılığın ge-
lişmesi ve bal sezo-
nuna hazırlanması
için arıların bakım-

larının düzenli ya-
pılmasının önemli
olduğunu belir�i.
Birlik üyelerine ve-
rimi ar�ıracak BEE
EXTRA 66 Aroma-
tik bitkisel solüs-
yonu getirerek % 40
daha ucuza direk
üretici firmadan

alarak üyelere dağı-
tımını gerçekleştir-
diklerini ifade eden
Topal, şunları kay-
de�i:
“Bu Solüsyonu yak-
laşık 4 yıldır kulla-
nan eski
arıcılarımız olumlu
sonuçlar almıştır.

Türkiye genelinde
kullanan arıcı arka-
daşlarınızın ve ilçe-
mize kullanan
arkadaşlarımızın da
tavsiyesi ve dene-
yimleri doğrultu-
sunda üretici
firmadan alarak
yaklaşık 35 üye ve

olmayan arıcıları-
mıza bugün burada
dağıtımını yapıyo-
ruz. Bizim hedefi-
miz bütün
arıcılarımızın girdi
maliyetlerini düşür-
mek ve örnek çalış-
m a l a r ı m ı z l a
üyelerimize ve arı-

cılarımıza destek
olarak, ilimizde ve
ilçelerimizde hem
yeni arıcı yetiştir-
mek hem de mev-
cut arıcılarımıza
yardımcı olmaktır”
diye konuştu.

Bal Üreticileri
Birliği

Arıcılar bal sezonuna hazırlanıyor
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Türkiye'de 1993'te ilk kapalı
kalın bağırsak ameliyatını gerçek-
leştiren Genel Cerrahi Uzmanı
Prof. Dr. Erhun Eyüboğlu ile ai-
lede 3. kuşak doktor olan oğluOp.
Dr. Atilla Eyüboğlu, aynı hasta-
nede ameliyatlara girip hayat kur-
tarıyor.

Prof. Dr. Erhun Eyüboğlu,
kadın hastalıkları ve doğum uz-
manı olan babası Ali Kamuran
Eyüboğlu'nun izinden giderek,
onun gibi Cerrahpaşa Tıp Fakül-
tesi'nde okudu ve meslek haya-
tında önemli çalışmalara imza a�ı.
Oğlu Atilla Eyüboğlu da aynı fa-
külteyi bitirip plastik, rekonstruk-
tif ve estetik cerrahisinde
uzmanlaştı.

Hekimlik mesleğine gönül
veren baba-oğul, aynı hastanede
çalışıyor ve beraber ameliyatlara
giriyor.

14 Mart Tıp Bayramı dolayı-
sıyla AA muhabirinin sorularını
yanıtlayan Prof. Dr. Erhun Eyü-
boğlu, doktorluğu insanlara hiz-
met olarak gören babasından
etkilenerek bu mesleği seçtiğini
söyledi.

Eyüboğlu, "Babam İnegöl
DevletHastanesi'nde başhekimlik
dönemi sonrası emekli oldu. Has-
talardan herhangi bir şey bekle-
meden onlara hizmet ederdi.
Bazen yazdığı reçeteyi alamaya-
cak durumda olan hastanın, reçe-
tesini alacağı parayı da üzerine
verirdi. Böylesi bir insani yakla-
şımı vardı. Bulunduğu bölgede
nüfusun yarısından fazlasının do-
ğumunu herhalde o gerçekleştir-
mişti. Çok sevilen, tanınan ve
sayılan bir kişiydi. Bunlar da beni
etkilemiş olabilir. Ama küçüklük-
ten beri cam kenarlarından hasta-
nenin adli tıp bölümünde böyle
gizlice otopsileri seyretmek, baba-
mın ameliyatlarına kenardan kö-
şeden girerek bakmak bana hep
keyif vermişti." dedi.

Trabzonlu bir ailenin tek ço-
cuğu olarak 1958'de Bayburt'ta
dünyaya geldiğini belirten Eyü-
boğlu, "Doğumyerim aslındaCer-
rahpaşa gibi oldu. Çünkü Tıp

Fakültesini orada okudum. İhtisa-
sımı orada yaptım. Orada doçent,
profesör oldum ve bütün meslek
hayatım Cerrahpaşa Tıp Fakülte-
si'nde geçti. 1989’da doçent ünvanı
alarak İstanbul Üniversitesi Cer-
rahpaşa Tıp Fakültesi Genel Cer-
rahi Anabilim Dalı'nda göreve
başladım. İnsan hayatına ve ya-
şama dokunmak çok önemli. Ba-
bamı örnek aldım. Genel Cerrahi
uzmanı olmak idealimdi. Şükür
onu da gerçekleştirmiş olduk."
diye konuştu.

Kapalı ameliyatlara
öncülük e�i

Prof. Dr. Eyüboğlu, "Doçentli-
ğim sıralarında laparoskopik cer-
rahi denen bir akım başladı.
Kapalı ameliyat bunlar, kansız
ameliyat diye bilinen ameliyatlar.
Bizi çok heyecanlandırdı. Bu
benim çok ilgi alanıma girdi. O
dönemde çok hızlı bir şekilde yurt
dışında birkaç yerde bulunduk.
Onların eğitimini aldıktan sonra
Türkiye'de de laparoskopi cerrahi
yapmaya başladım. Türkiye'deki
ilk kapalı, yani laparoskopik kalın
bağırsak ameliyatını 1993'te Cer-
rahpaşa Tıp Fakültesi'nde gerçek-
leştirdim. İsviçre'de bir
workshopa da katılmıştım. Döner
dönmez Türkiye'de de ilk kez la-
paroskopik cerrahi tedavisini reflü
hastalığında gerçekleştirmiş
olduk." ifadelerini kullandı.

Yaklaşık 10 yıldır sindirim sis-
temi cerrahisiyle uğraştığını kay-
deden Eyüboğlu, "Bunların
birçoğunu da kanser cerrahisi alı-
yor. Sindirim sistemi kanserleri
cerrahisinde özellikle ileri kanser
vakalarında uyguladığımız birta-
kım yöntemler var. Eğer uygun
hastaysa, bunlara hem yaşam ka-
litesini hemde hayat beklentilerini
uzatacak ameliyatlar yapıp hasta-
larımızı sağlıklarına kavuştur-
maya çalışıyoruz." şeklinde
konuştu.

Erhun Eyüboğlu, oğlu Atilla
Eyüboğlu ile aynı hastanede dok-
torluk yapmaktan duyduğu mut-
luluğu ise şu sözlerle dile getirdi:

"Çok mükemmel, harika bir

şey. Bir kere onunla çok gurur du-
yuyorum. Çalışkan ve mesleğini
iyi yapan bir hekim oldu. Lapa-
roskopik cerrahi geldikten sonra
bir kamera alıp evde kendi stan-
dartlarımızda işler yapmaya ba-
karken, Atilla da bir kenardan
bunları görüyordu. Bundan etki-
lenmiş olabilir.Mesleğini de seve-
rek yapıyor. Baba-oğul aynı
ameliya�a bulunma şansımız olu-
yor. Tabii bir baba için bu anlatıla-
maz, tarif edilmez bir gurur."

Depremzedelerin
tedavisinde görev aldı

Op. Dr. Atilla Eyüboğlu da ai-
lesinde 3. kuşak hekim olduğu-
nun altını çizdi.

Babası ve dedesi gibi Cerrah-
paşa Tıp Fakültesi'ndenmezun ol-
duğunu belirten Atilla Eyüboğlu,
burada aynı zamanda hocası olan
babasının adil davranmak adına
kendisini diğer öğrencilerden
daha çok zorladığını söyledi.

6 Şubat 2023'teki depremlerin
ardından plastik cerrahlara çok ih-
tiyaç duyulduğunu, kendisinin de
depremzedelerin tedavisinde
görev aldığını aktaran Op. Dr.
Eyüboğlu, şunları kayde�i:

"Depremzedeler aslında mul-
tidisipliner yaklaşması gereken bir
konu. Sadece plastik cerrahi değil,
dahiliye, genel cerrahi, iç hastalık-
ları, beyin cerrahisi sonuçta
travma hastaları bunlar, ortopedi
ile ortak çalışılan alanlar. Bizimde
oradaki payımız yaraların kapatıl-
ması, yara iyileştirilmesi oldu. Kı-
rıkların sarılması, yaraların
kapanması gibi akut dönemdeki
tedaviden sonra hastaları iyileşti-
rip daha fonksiyon kazandıracak
işlemleri yapmaya çalışıyoruz. Ül-
kemiz genel olarak bütün rekons-
trüksiyonları ve estetik
ameliyatları başarıyla yapabilen
nadir ülkelerden biri. Birçok ülke-
den hasta alıyoruz. İngiltere'den
Kazakistan'a kadar birçok yabancı
hastamız var. Bu da bizim ne
kadar ileride olduğumuza ve ba-
şarılı işlemler yaptığımıza bir gös-
terge olabilir."

Kaynak:AA

Baba-oğul cerrahlar aynı
hastanede hayat kurtarıyor

Sakarya'da yaşayan Rıdvan Pars, 1999 Mar-
mara Depremi'nin kızının üzerindeki etkisini
azaltmak için başladığı kukla sanatını 25 yıldır
sürdürüyor.

Bir çocuk babası 66 yaşındaki Pars, kızında
depremin psikolojik izlerini silmek için evdeki
oyuncakları kuklaya dönüştürdü.

Bu alanda ilerlemek istemesi üzerine yaptığı
araştırmalarla kendi tekniğini oluşturarak
2000'de kukla yapımına başlayan Pars, 8 yıl
sonra kukla akademisi kurdu.

Yazdığı oyunlara kuklalarla hayat veren Pars,
kendi tasvirlerini geliştirip yaklaşık 40 oyun
yazdı.

Kültür ve Turizm Bakanlığınca, yok olma
tehlikesi altındaki geleneksel sanatları icra eden
"Somut Olmayan Kültürel Miras Taşıyıcıları"na
verilen "Sanatçı Tanıtım Kartı"na 2015'te layık
görülen Pars, atölyesinde yaptığı kuklalarla sah-
nelediği gösteriler ve çocuklara yönelik atölye
çalışmalarıyla, unutulmaya yüz tutmuş sanatı
geleceğe taşıyor.

"7 ilde 15 bin çocuğu kukla
atölyeleriyle buluşturduk"

Rıdvan Pars, AA muhabirine, 1999 Marmara
Depremi'ni Karasu ilçesinde yaşadıklarını söy-
ledi.

Kızını deprem psikolojisinden kurtarmak
için evdeki oyuncakları kuklaya dönüştürdü-
ğünü belirten Pars, "Kızımın da benim de çok
hoşumuza gi�i. Kızımın bebekleri feda edilerek
birer kukla olmaya başladı. Daha sonra 'Ben
bunları ileri aşamaya taşımalıyım.' dedim. Nasıl
yapılıyor diye çok araştırdım. İyi ustalarla ko-
nuştum ve ahşaptan kukla yapıp kostümlerini

de kendim dikmeye başladım." diye konuştu.
Pars, 2007'den itibaren Kültür ve Turizm Ba-

kanlığının özel tiyatro desteğinden faydalandı-
ğını kayde�i.

Teknolojinin çocuklar üzerindeki etkisine de-
ğinen Pars, "Biz çocukluğumuzda tel arabalar
yapardık, küçücük oyuncaklarla oynardık.
Kendi oyuncaklarımızı yapardık ama şimdi
maalesef öyle değil. Teknolojinin verdiği zarar-
lar, çocukları araştırmaktan çok uzaklaştırıyor,
kendince bir şeyler üretme duygusunu tama-
mıyla köreltiyor." ifadelerini kullandı.

Geleneksel sanatı geleceğe aktarmak istedi-
ğini anlatan Pars, şöyle devam e�i:

"Kukla tiyatrosu yapıyorum, ayrıca yok
olmak üzere olan geleneksel sanatımızı yeni ne-
sillere taşımak için de kukla atölyeleri kurdum.
Kendime ait kukla akademim var. Özel banka-
ların ve kuruluşların sponsorluğunda 2015 yı-
lından bugüne 7 ilde 15 bin çocuğu kukla
atölyeleriyle buluşturdum. Atölyelerde götür-
düğüm demonte malzemeleri çocuklarla birleş-
tiriyoruz. Her çocuk kukla yapmanın
deneyimini yaşıyor. Bunu yaşarken de ne kadar
becerikli olduğunun farkına varıyor ve atölye-
den kendisine ait kuklayla ayrılıyor."

Kukla sanatının önemine işaret eden Pars,
"Kukla, Karagöz, gölge oyunu günümüz tiyat-
rosunun temelini teşkil eden unsurlar. Bunlar ol-
masıydı belki günümüz tiyatrosu olmayacaktı.
Kültür ve Turizm Bakanlığının geleneksel sanat
üzerinde çok iyi çalışmaları var. UNESCO kukla
sanatını Somut Olmayan Kültürel Miras Liste-
si'ne ekledi." diye konuştu.

Kaynak: AA

Depremden etkilenen kızı için başladığı
Kukla Sanatıyla Çocukları Eğlendiriyor
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Osmaniye Valisi
Dr. Erdinç Yılmaz,
2003’de Bingöl
Adaklı'da bölücü
terör örgütü men-
supları ile girmiş ol-
duğu silahlı

çatışmada Şehit olan
Jandarma Uzman
ÇavuşHanifiAtaş'ın
Ailesini evlerinde zi-
yaret e�i. Ziyare�e
Aile ve Sosyal Hiz-
metler İl Müdürü

Tolga Nacar da yer
aldı. Ziyaret sıra-
sında Şehidimiz için
Kur’an-ı Kerim oku-
narak, dua edildi.

ŞehidimizinAile-
sinin hatırlarını so-
rarak bir süre sohbet
eden Vali Yılmaz,
Kur’an-ı Kerim ve
Bayrağımızı takdim
e�i. Vali Dr. Erdinç
Yılmaz, Şehidimize
Allah’tan rahmet di-
leyerek, “Aziz Şehit-
lerimize olan
borcumuzu hiçbir
zaman ödeyemeyiz.
Şehitlerimizin hatı-
ralarını yaşatmak,
ailelerinin yanında
olmak hepimizin

boynunun borcu-
dur. Kapımız, gön-
l ü m ü z
Şehitlerimizin ailele-
rine her daim açıktır.
Şehidimize, Allah
gani gani rahmet ey-

lesin, mekânı cennet
olsun. Bu vesile ile
Şehitlerimize Al-
lah’tan rahmet, aile-
lerine başsağlığı ve
sabırlar diliyorum”
diye konuştu.

ŞehidinAilesi, zi-
yare�en memnuni-
yet duyduklarını
ifade ederek, Vali
Dr. Erdinç Yılmaz'a
teşekkür e�i.

Kaynak: Valilik

Osmaniye’de kalp
kapak darlığı (aort
stenozu) kalp yet-
mezliği tanısı ile te-
davi gören 9 günlük
hasta bebek, ileri tet-
kik ve tedavi için he-

likopter ambulansla
Ankara’daki hasta-
neye sevk edildi.
İl Sağlık Müdürlü-
ğünün sosyalmedya
hesabından yapılan
paylaşıma göre, yeni

doğan bebek, aort
stenozu ve kalp yet-
mezliği tanısı ile Os-
maniye Devlet
Hastanesi yeni
doğan yoğun bakım
servisinde tedavi al-

tına alındı.
Uzmanlar bebeğin,
ileri tetkik ve teda-
visi için Ankara Bil-
kent Çocuk
Hastanesine sevkine
karar verdi.
Bunun üzerine
kente, İl Ambulans
Servisi Komuta

KontrolMerkezi Ko-
ordinasyonunda
Sağlık Bakanlığına
bağlı helikopter am-
bulans yönlendi-
rildi.
Ambulansla, D400
Karayolu üzeri
Akyar Mevkiinde
bulunan hastanenin

bahçesindeki heli-
kopter pistine getiri-
len bebek hasta,
uzman sağlık ekiple-
rinin eşliğinde An-
kara Bilkent Şehir
Hastanesine sevk
edildi.
Kaynak: İl Sağlık

Müdürlüğü

Ambulans helikopter 9 günlük bebek
için havalandı

Tü r k i ye ’d e k i
orman yangınlarına
dikkat çekmek için
doğa ve yeşil için
köpeği yoldaşla bir-
likte uzun bir yürü-
yüş başlatan
‘Seyyah Ömer’ la-
kaplı Ömer Özer,
geldiği Osmani-
ye’de fidan dikti.

T ü r k i y e ’ d e

orman yangınlarına
farkındalık oluştur-
mak "81 İl 81 Fidan
Ormanlar İçin Yü-
rüyorum" mo�o-
suyla yola çıkan
Ömer Özer ve kö-
peği yoldaş Osma-
niye’de fidan dikti.
Manisa’dan 3 yıl
önce yola çıkan ve
şu ana kadar 55 şe-

hirde fidan dikimi
gerçekleştiren ‘Sey-
yah Ömer’ lakaplı
Ömer Özer, 56 fi-
danı dikmek için
Osmaniye’ye geldi.
Osmaniye’de Halk
Eğitim Merkezi
bahçesine Halk Eği-
tim Merkezi perso-
neliyle birlikte
zeytin fidanı dikti.

Orman yangın-
larına farkındalık
oluşturmak ama-
cıyla köpeği yol-
daşla beraber bu
yürüyüşe çıktığını
söyleyen Ömer
Özer, "81 İl 81 Fidan
Ormanlar İçin Yü-
rüyorum mo�o-
suyla tüm
Türkiye’yi yürüye-
rek orman yangınla-
rına karşı
farkındalık oluştur-
mak için 2021 yılı
Eylül ayından beri
tüm Türkiye’yi
adım adım gezip
her ulaştığım şehre
bir fidan dikiyorum.
Bu yolculuğumu da
sosyal medya hesa-
bımdan paylaşıyo-
rum. Şu an 56’ncı

şehir Osmaniye’ye
ulaştım, sağ olsun
burada Osmaniye
Halk Eğitim Mü-
dürü, personeli, ho-
calarımız bize eşlik
e�i. Bu şekilde

56’ncı fidanımızı
zeytin fidanı olarak
dikmek bize nasip
oldu. Destek veren
herkese çok teşek-
kür ediyorum" dedi.

Kaynak: İHA

Doğa için 3 yıldır köpeğiyle ülkeyi geziyor

Türk Nefroloji Derneği
Başkanı Prof. Dr. Aydın Türk-
men, Türkiye'de erişkin nüfu-
sun yüzde 16-17'sinde kronik
böbrek hastalığı bulundu-
ğunu, hastalığın erken teşhis
ve yaşam tarzı değişiklikle-
riyle önlenebileceğini söyledi.

Türk Nefroloji Derneği ve
AstraZeneca Türkiye işbirli-
ğiyle hazırlanan "Sağlıklı Böb-
rek, Sağlıklı Hayat" raporunun
sonuçları, düzenlenen basın
toplantısıyla paylaşıldı.

Basın toplantısının ardın-
dan AA muhabirinin sorula-
rını yanıtlayan Prof. Dr.
Türkmen, kronik böbrek has-
talığında tespit edilen vakala-
rın çoğunun, henüz ciddi
semptom göstermeyen hasta-
lardan oluştuğunu aktardı.

Erişkin nüfusun yüzde 16-
17'sinde kronik böbrek hasta-
lığının bulunduğunu belirten
Türkmen, "Bunların büyük ke-
simini, bizim 'evre 1-2' dediği-
miz yani hastayı rahatsız
etmeyen, ciddi semptomoluş-
turmayan hastalar oluşturu-
yor. Bunlar toplumun gizli bir
böbrek hastası havuzu. Bunlar
eğer farkına varılmazsa yavaş
yavaş evre 3, 4, 5'e gidiyor.
'Evre 5' dediğimiz ileri evre
böbrek yetersizliğinde hasta-
lara mutlaka ya diyaliz ya da
böbrek nakli yapmamız gere-
kiyor." ifadelerini kullandı.

Böbrek hastalıklarının ön-
lenebilir olduğuna dikkati
çeken Türkmen, "Özellikle di-
yabet ve hipertansiyon, Türki-
ye'de kronik böbrek
yetmezliğinin en önemli ne-
denleri arasında yer alıyor. Di-
yabet sıklığı yüzde 15-16,
hipertansiyon sıklığı ise yüzde
30 seviyelerinde. Bu hastalık-
ları tedavi edebilirsek, böbrek
yetmezliğinin önüne geçebili-
riz." diye konuştu.

Türkmen, erken teşhisin
önemine işaret ederek, şöyle
devam e�i:

"Erken saptanan hasta-
larda böbrekleri koruyucu ted-
birler alınabilir ve hastalığın
ilerlemesi engellenebilir. Top-
lumda bu konuda farkındalı-
ğın artırılması gerekiyor. Basit
yaşam tarzı değişiklikleriyle
bile böbrek sağlığı korunabilir.
Tuz ve şeker tüketimini azalt-
mak, düzenli egzersiz yap-
mak, dengeli beslenmek ve
yılda en az bir kez böbrek
kontrolü yaptırmak bu önlem-
ler arasında yer alıyor. Bu ted-
birler alınırsa, hastalığın
ilerleme oranı düşebilir."

Sağlık Bakanlığı ile ortak
yürütülen projelere de deği-
nen Türkmen, bakanlık tara-
fından böbrek hastalıklarını
önleme programlarının uygu-
landığını, aile hekimlerine ve
iç hastalıkları uzmanlarına yö-
nelik seminerler düzenlendi-
ğini söyledi.

Türkmen, son yıllarda böb-
rek sağlığını koruyucu etkisi
olan ilaçların da geliştirildi-

ğini, bu ilaçların erken aşa-
mada kullanılması duru-
munda, diyalize geçiş
süresinin uzayabildiğini vur-
guladı.

Türkmen, toplumda far-
kındalığı artırmak için yeni
projeler geliştirdiklerini belir-
terek, "Bu yıl itibarıyla Türki-
ye'nin farklı bölgelerinde
sağlık tırlarıyla farkındalık ça-
lışmaları yapmayı planlıyoruz.
Mayısta Trabzon, Giresun ve
Rize'de etkinlikler düzenleye-
ceğiz. Burada basit tansiyon
ölçümleri, idrar tahlilleri gibi
testler yapılacak." dedi.

Kronik böbrek hastalıkları-
nın sağlık harcamalarına yük
getirdiğine işaret eden Türk-
men, "Bir diyaliz hastasının
devlete maliyeti yaklaşık 25
bin dolar. Bu nedenle erken ta-
nıyla diyaliz sürecini geciktir-
mek, sağlık bütçesi açısından
da önemli. Transplantasyon
programlarının geliştirilmesi,
bu yükün azaltılmasına katkı
sağlayabilir." değerlendirme-
sinde bulundu.

Türkmen, Türkiye'de böb-
rek nakli konusuna da değine-
rek, "Türkiye, canlı vericiler
açısından dünyada iyi bir ko-
numda. Ancak kadavradan
bağış oranlarımız düşük. Top-
lumun organ bağışı konu-
sunda bilinçlendirilmesi
önemli. Kadavradan bağış
oranı yüzde 50'lere çıkarılabi-
lirse, nakil bekleyen hasta sa-
yısı önemli ölçüde
azalacaktır." şeklinde konuştu.

Hastaların 7'de 1'i kronik
böbrek hastası olduğunun

farkında değil"
Türk Nefroloji Derneği

Genel Sekreteri Prof. Dr.
ÖzkanGüngör de kronik böb-
rek yetmezliğinin giderek
artan bir sağlık sorunu haline
geldiğini vurgulayarak, hasta-
lığın en önemli nedeninin di-
yabet olduğuna işaret e�i.

Güngör, "2023 verilerine
göre, diyalize giren hastaların
3'te 1'i diyabet kaynaklı. Diya-
bet sinsi ilerleyen bir hastalık.
Birçok insan diyabetik oldu-
ğunu veya diyabetin böbrekle-
rine zarar verdiğini bilmiyor.
Bu nedenle diyabet hastaları-
nın erken dönemde böbrek ta-
ramasından geçmesi büyük
önem taşıyor." ifadelerini kul-
landı.Erken teşhis ve tedavinin
önemine değinen Güngör,
şunları kayde�i:

"Geçmiş yıllarda yaptığı-
mız saha taramalarında, has-
taların 7'de 1'inin farkında
olmadan kronik böbrek has-
tası olduğunu tespit e�ik.
Erken teşhis, hastalığın ilerle-
mesini önler ve hembirey sağ-
lığına hem de ülke
ekonomisine katkı sağlar. 2022
verilerine göre, sağlık harca-
malarının yüzde 5-6'sı kronik
böbrek hastalıklarına ayrılmış
durumda. Erken teşhisle bu
yük azaltılabilir."

Kaynak: AA

"Kronik böbrek hastalığı erken
teşhis ve yaşam tarzıyla önlenebilir"

Osman i ye ’d e
düzenlenen Okul
Sporları Voleybol
Yıldızlar Yarı Final
Müsabakalarında
ilk iki sırayı alan ta-
kımlara finallere
yükseldi.

Gençlik ve Spor
İl Müdürlüğü’nün
ev sahipliğinde dü-

zenlenen müsaba-
kalar 4 gün boyunca
sürdü.

Kızlar ve erkek-
lerde 16 takım ve
200 sporcunun mü-
cadele verdiği mü-
s a b a k a l a r
sonucunda

Kızlar A Gru-
bunda Yusuf Bayık

Ortaokulu (Mersin),
B Grubunda Özel
Nesibe Aydın Orta-
okulu (Ankara Göl-
başı), Erkekler A
Grubunda Özel Ne-
sibe Aydın Orta-
okulu (Ankara) ve B
Grubunda Harbiye
Semihe-Mehmet
Karaali Ortaokulu

(Hatay) finale yük-
selen takımlar oldu.

Müsabakaların
ardından dereceye
giren takımlara ma-
dalyaları ve katılım
belgeleri, Osmaniye
Gençlik ve Spor İl
Müdürü Vekili
Kadir Dündar, Spor
Şube Müdürü Şeh-

mus Can, Okul
Sporları Şube Mü-
dürü Ali Daşbaş,
Mali İşler Şube Mü-
dürü Sinan Temur-
taş, Merkez Spor
Salonu Tesis Amiri
Zümrüt Akoluk
Tosyalı Spor Salonu
Tesis Amiri Mesut
Adaklı tarafından

takdim edildi.
Finale çıkma ba-

şarısı gösteren ta-
kımlar, 17 - 21
Nisan 2025’de Ça-
nakkale’de düzenle-
necek Türkiye
Finallerinde şampi-
yonluk için müca-
dele edecek.

Kaynak: GSİM

Finallere gidecek 4 takım belli oldu

Vali Yılmaz, şehit ailesini ziyaret etti
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